
Referat af Repræsentantskabsmøde for SVS 26. februar 2024 
 
Mødet blev afholdt i HOFs klublokale på Banetoften 74 i Holstebro 
 
 
Der var følgende fremmødte: 

Medlem Stemmevægt 
MidtVest Lystfiskerforening 628 
Felsted Kog Enge 4 
Holstebro og Omegns Fiskeriforening 1277 
Jacob Nielsen 1 
Jens Kr. Buskov - 
Konsortiet Hestehaven 5 
Konsortiet Postens Hul 7 
Lystfiskerforeningen af 1926 866 
Lystfiskerforeningen Aros - 
Råsted Konsortiet 19 
Skyttekonsortiet - 
Vemb Lystfiskerforening 148 
Øster Burlund 1 
Ørre-Sinding Lystfiskerforening 60 
I alt 3010 

 
Fremmødte FU-medlemmer 
Gunnar Pedersen (GP), Torben Thinggaard (TT), Carsten Fomsgaard (CF) og Niels Christian Rønhøj (NJ). 
 
Fraværende FU-medlemmer uden afbud: 
Flemming Lehbert Sørensen. 
 

2. Frederik Aagaard (FAa) blev valgt som dirigent 

FAa konstaterede at Repræsentantskabsmødet var rettidigt indvarslet og dermed lovlig og 
beslutningsdygtig.  

 
3. GP aflagde beretningen 
 
Der var et enkelt spørgsmål til, om Vandkraftsøen indgik i Storåkomitéens arbejde.  
GP oplyste, at den ikke en del af denne. 
 
Beretningen godkendt. 
Beretningen kan ses på hjemmesiden efter, at referatet fra Repræsentantskabsmødet er godkendt af 
dirigenten. 
 
 
 
 
 
 



4. CF fremlagde regnskab og budget 
 
Vandplejeudgiften var beskeden, hvilket skyldtes manglende tid til den del. TT vil senere redegøre for 
årsagen. 
Der er brugt penge på skarvregulering, herunder indkøb af lokkefugle, hvilket blev bifaldt. 
Beretningen godkendt. 
 
 
5. Udvalgsberetninger 
  
Der er ingen formelt nedsatte udvalg.  
 
TT redegjorde i et langt indlæg for indsatsen for vandløbsforbedringer og problemerne med de mange 
bæverdæmninger.  
 
Vandplejen forstået traditionelt som udlægning af gydegrus har der ikke været tid til.  
Der har været luftet et stort antal gydebanker med meget stor effekt. 
 
Der er brugt særdeles megen tid på overvågning af bæverens spredning, som er rekordstor. 
TT understregede, at de mange dæmninger er en stor trussel for gydefiskene. 
Bæverproblematikken førte til, at man bad TT og Emil Nygaard om at udforme en strategi for 
overvågningen.  
De skal give besked, når planen er klar, så der kan rundsendes en anmodning om hjælp. 
Repræsentantskabet lovede at støtte op om planen og forsøge at skaffe folk. 
  
NR fortalte om skarvovervågning og regulering.  
Der er ydet en meget stor indsats af en dedikeret gruppe. 
Der er ændret på reguleringstilladelsen. NR og GP forsøger at løse det problem. 
 
 
6. Indkomne forslag 
 
Fra Henrik Nielsen var indkommet et forslag om at indføre et Laksekort for fiskeri på A-vand. Beløbet er 
foreslået til kr. 150,-/år med en prøvetid på 3 år. Kortet skal indløses af personer fra og med 18 år. 
 
Sammenslutningens økonomi udhules af høje priser på gydegrus. 
Det indkomne beløb tilfalder derfor øremærkes vandplejearbejdet. 
 
GP oplyste på forespørgsel, hvordan beløbet enkelt kunne opkræves og administreres af SvS. 
 
Forslaget blev vedtaget med redaktionelle ændringer: 
Ordet Laksekort erstattes med ordet Storåkort. 
Ordet A-vand og den præcise udpegning af stykket erstattes med ”primær laksevand”. 
 
Direkte afledt af dette, blev det pålagt GP normalisere forholdet til Holstebro Kommune, forstået 
således, at den skal opfylde de samme regler som resten af SvS for at få del i kvoten. 
 

7. TT fremlagde på formandens vegne handlingsplanen 
 
Handlingsplanen, der sigter på vandløbsforbedringer, godkendtes med en bemærkning om, at der ikke 
er penge til det hele. Man må derfor agere i forhold til muligheder, herunder tid, plan- og vejrforhold. 



 
 
8. CF fremlagde forslag om uændret kontingent. 

Forslag vedtaget. 
 
 
9. Valg af formand 
GP ikke på valg.  
 

10. Valg af kasserer 
 
Carsten Keis Fomsgaard blev genvalgt. 
11. Valg til øvrige medlemmer i Forretningsudvalge 



 
   


